

Title (en)

Can opener, especially an electrically powered one.

Title (de)

Dosenöffner, vorzugsweise mit elektrischem Antrieb.

Title (fr)

Ouvre-boîtes, de préférence à moteur électrique.

Publication

**EP 0280959 A1 19880907 (DE)**

Application

**EP 88102267 A 19880217**

Priority

- DE 3706414 A 19870227
- DE 3710884 A 19870401

Abstract (en)

The can opener possesses a conveying wheel (4) which can be driven by a drive mechanism, is rotatably mounted on a housing (1) and, to convey a preserve can (24), engages under the flange (6) from outside at the engagement point (29). A cutter (3), which is mounted so as to be movable/pivotal from a starting position (20) into a cutting position (28), is constructed at a fixed distance from the conveying wheel (4), on the housing on an axis of rotation (13) above the top (10), the said cutter possessing a piercing tip (17) and a cutting edge (8), adjoining the piercing tip (17), with a cutting point (9) in engagement with the top (10) in the cutting position (28). To guide the preserve can (24), there is constructed on the housing (1) a first stop (7), which is fastened to the can opener behind the engagement point (29) in the direction of movement (12) of the preserve can (24). Provided on the cutter (3) is a second stop (15) which, in the cutting position (28) of the can opener, acts from above on the flange (6). <IMAGE>

Abstract (de)

Der Dosenöffner weist ein von einem Antrieb antreibbares, an einem Gehäuse (1) drehbar gelagertes Transportrad (4) auf, das zum Transport einer Konservendose (24) den Bördelrand (6) von außen an der Eingriffsstelle (29) untergreift. In einem festen Abstand vom Transportrad (4) ist am Gehäuse an einer Drehachse (13) oberhalb des Deckels (10) ein aus einer Ausgangsposition (20) in eine Schneidposition (28) bewegbar/schwenkbar gelagertes Messer (3) ausgebildet, das eine Einstechspitze (17) und eine sich an die Einstechspitze (17) anschließende Schneide (8) mit einer mit dem Deckel (10) in Schneidposition (28) in Eingriff stehenden Schneidstelle (9) aufweist. Zur Führung der Konservendose (24) ist am Gehäuse (1) ein erster Anschlag (7) ausgebildet, der in Bewegungsrichtung (12) der Konservendose (24) hinter der Eingriffsstelle (29) am Dosenöffner befestigt ist. Am Messer (3) ist ein zweiter Anschlag (15) vorgesehen, der in Schneidposition (28) des Dosenöffners von oben auf den Börderrand (6) einwirkt.

IPC 1-7

**B67B 7/48**

IPC 8 full level

**B67B 7/48** (2006.01); **B67B 7/70** (2006.01)

CPC (source: EP KR US)

**B67B 7/30** (2013.01 - KR); **B67B 7/32** (2013.01 - EP US); **B67B 7/38** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [YD] US 4622749 A 19861118 - INAGAKI KUNITOSHI [JP]
- [Y] US 1863483 A 19320614 - JACKSON GLENN L
- [A] CH 505024 A 19710331 - METALLINDUSTRIE DENKINGEN GEBR [DE]
- [A] US 2024449 A 19351217 - HILEMAN ERNEST J, et al
- [A] DE 579192 C 19330622 - GRODETZKY & POLAK
- [A] US 3706135 A 19721219 - FUKUNAGA MASAO, et al

Designated contracting state (EPC)

AT CH DE ES FR GB IT LI NL SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0280959 A1 19880907; EP 0280959 B1 19910731; AT E65765 T1 19910815; CA 1303839 C 19920623; DE 3863941 D1 19910905; ES 2023225 B3 19920101; KR 880012477 A 19881126; KR 910006137 B1 19910816; US 4901441 A 19900220**

DOCDB simple family (application)

**EP 88102267 A 19880217; AT 88102267 T 19880217; CA 559805 A 19880225; DE 3863941 T 19880217; ES 88102267 T 19880217; KR 880002120 A 19880227; US 15886088 A 19880222**